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Primarul Gheorghe 
Covrigea are un portofo-
liu bogat de proiecte pen-
tru 2022, care include 
continuarea lucrărilor de 
modernizare a străzilor, 
dar și dezvoltarea infras-
tructurii educaționale și, 
nu în ultimul rând, mult 
așteptatele investiții pen-
tru realizarea rețelelor de 
apă și canal.

”Anul acesta, ne do-
rim  să finalizăm cel puțin 
două proiecte importante 
pentru comunitatea noas-
tră, pe lângă proiectul de  
modernizare a drumuri-
lor, care se află în deru-
lare”, ne-a spus primarul 
Gheor ghe Covrigea.

Foarte important de 
știut este faptul că Pro-
iectul de realizarea a 
rețelei de apă-canal pen-
tru comuna Berceni, mult 
așteptat de toți locuito-
rii, pare că intră în linie 
dreaptă.  ”Având în ve-
dere că toți așteptăm de-
mararea lucrărilor pri-
vind înființarea rețelei de 
apă și canalizare în loca-
litatea noastră, în ulti-
ma ședință cu operato-
rul SC EURO APAVOL SA, 
am primit informațiile pri-
vind stadiul proiectului 
finanțat prin Programul 
Operațional Infrastructu-
ră Mare 2014-2020, Axa 
Prioritara 3, «Proiectul re-
gional de dezvoltare a in-
frastructurii de apă și apă 
uzată din aria de operare 
SC EURO APAVOL SA ÎN 
PERIOADA 2014-2020»”, 
ne-a anunțat primarul 
Gheorghe Covrigea.

Potrivit primarului co-
munei Berceni, ”în urmă-
toarea ședință a Consiliu-
lui Local Berceni, va fi pro-
pusă spre aprobare ultima 
revizie a Studiului de Fe-
zabilitate, revizia 4, strate-
gia tarifară conform Ana-

lizei Cost-Beneficiu și co-
finanțarea în valoare de 
2% din valoarea proiec-
tului regional de dezvolta-
re a infrastructurii de apă 
și apă uzată”, ne-a decla-
rat primarul Gheorghe Co-
vrigea. Edilul ne-a explicat 
că valoarea investiției pre-
văzută în Studiul de Fe-
zabilitate privind ”Proiec-
tul regional de dezvoltare 
a infrastructurii de apă și 
apă uzată din aria de ope-
rare SC EURO APAVOL SA 
în perioada 2014-2020” 
pentru comuna Berceni 
este de 23.646.910 euro 
fără TVA, repartizați ast-
fel: 9.146.730 euro fă-
ră TVA investiții în siste-
mul de alimentare cu apă 
și 14.500.180 fără TVA 
investiții în sistemul de 
apă uzată. 

To toda tă ,  p r ima -
rul comunei Berceni ne-a 
spus că operatorul a luat 
decizia de a demara pro-
cedura de licitație publică 
a contractului de lucrări 
C2, tronsonul 1 Decem-
brie - Copăceni - Dărăști 
- Berceni cu clauză sus-
pensivă, în vederea înce-
perii lucrărilor de execuție 
într-un termen cât mai 
scurt de la semnarea con-
tractului de finanțare. Lu-
crările cuprinse în acest 
proiect prevăd 29,71 km 
rețea apă, 32 km rețea 
canalizare și 3,7 reabilita-
re rețea de apă existentă. 

Primarul Gheorghe 
Covrigea a mai expli-
cat că în comuna Berceni 
există gospodărie de apă 
care deservește 700 de 
abonați, care beneficiază 
astfel de apă curentă, dar 
nu și de canalizare. Gos-
podăria de apă este ad-
ministrată de SC APAVOL 
SA. ”După implementa-
rea proiectului de apă-ca-
nal, apa va veni de la Apa 

Nova, vom fi racordați de 
la linia de centură. Acum, 
funcționăm cu gospodă-
rie de apă, cu două puțuri 
de mare adâncime, de 80 
metri, urmând ca la intro-
ducerea de apă și canal în 
localitate, canalizarea să 
fie racordată în canaliza-
rea Bucureștiului, cu de-
versare în stația de epu-
rare Glina. Iată așadar o 
investiție extrem de im-
portantă pentru cetățenii 
comunei Berceni, care în-
cepe să capete contur.

Creșă, grădiniță, 
centru cultural și 
primărie nouă

Pe lista de priorități ră-
mân însă, așa cum am mai 
menționat în articolele an-
terioare, și construcția unui 
nou corp al Școlii gimnazia-
le Nr. 1, construirea unei ca-
se de cultură, modernizarea 
și extinderea sediului admi-
nistrativ al Primăriei Berceni, 
dar și realizarea trotuarelor 
pe străzile laterale din comu-
nă, cu intrare din DJ. Se mai 
află în lucru documentația 

tehnică pentru realizarea 
primei creșe din comună și 
a unei grădinițe, precum și 
documentația tehnică pen-
tru un nou proiect de asfal-
tare a circa 20 km de dru-
muri.

Detaliind proiecte-
le menite să dezvolte in-
frastructura școlară din 
Berceni, edilul ne-a ex-
plicat că singurul corp de 
școală vechi care a ră-
mas la Școala Nr. 1 va fi 
demolat și va fi înlocu-
it cu o construcție nouă. 
În prezent, există cinci 
săli de clasă, noul corp 
de clădire va fi de tipul 
P+1+M, așadar sistemul 
de învățământ va benefi-
cia de mult mai multe săli 
de clasă. 

Pentru proiectul de 
realizare creșe și grădinițe 
a fost aprobată o Hotărâ-

re a Consiliului Local pen-
tru trecerea în domeniul 
public al UAT Berceni a te-
renului unde va fi constru-
ită clădirea, teren ușor ac-
cesibil și care dispune de 
utilități, cu o suprafață de 
circa 866 metri pătrați. 
Următorul pas presupune 
realizarea unui studiu de 
fezabilitate pentru a sta-
bili nevoile comunei pe 
segmentul învățământului 
preșcolar. ”Pe acest teren, 
conform proiectului, va fi 
construită prima creșă din 
localitate. În aceeași clă-
dire vom înființa și o no-
uă grădiniță cu program 
prelungit. Ne dorim ca și 
acest proiect să se reali-
zeze din fonduri neram-
bursabile. Terenul identifi-
cat se află pe Str. Fabrica 
de Mobilă, la intersecție 
cu Str. I. L. Caragiale. 

Noua clădire va fi for-
mată din, așa cum spu-
neam, creșă – la parter, 
iar grădinița nouă, cu pro-
gram prelungit, la etaj”, a 
explicat primarul.

Casa de cultură ur-
mează să fie construi-
tă în locul Căminului Cul-
tural care se învecinează 
cu Școala Nr. 1, tocmai 
pentru a fi și aproape de 
școală. 

Modernizarea și ex-
tinderea sediu administra-
tiv al Primăriei Berceni re-
prezintă o altă necesitate 
având în vedere rapidita-
tea cu care s-a mărit loca-
litatea și implicit necesita-
tea funcționării eficiente  a 
unei administrații care să 
poată deservi aproxima-
tiv 15.000 de locuitori, cât 
se estimează că trăiesc, în 
prezent, în Berceni.

ACTUALITATE

Munca susținută continuă în comuna Berceni

Proiectul de apă-canal, o investiţie de 
peste 23,5 milioane de euro, prinde contur
După cum ne-a obișnuit, primarul comunei 
Berceni, Gheorghe Covrigea are, și pentru 
acest an, o listă importantă de proiecte a 
căror implementare vizează evident confortul 
cetățenilor.

Cristina NedelCu

Realizarea trotuarelor este un alt 
proiect prioritar pentru administrația 
din Berceni, care a luat în calcul toate 
străzile adiacente din DJ, stânga 
– dreapta, deocamdată, pe zona 
asfaltată. Primarul ne-a spus că este 
avută în vedere și asfaltarea drumurilor 
și implicit realizarea trotuarelor în 
zonele noi, dar acest lucru va fi posibil 
după introducerea utilităților.
Proiectul care are în vedere asfaltarea 
a 32 străzi în comuna Berceni este 
în derulare, lucrările au fost oprite 
pe timpul iernii, dar odată cu sosirea 
primăverii, munca a fost reluată. 
După cum am mai relatat, în comuna 
Berceni sunt asfaltate 32 de străzi, 
în cadrul Proiectului de Finanțare 
”Anghel Saligny”. Până în prezent 
au fost finalizate 15 străzi.  ”Cele 15 
străzi asfaltate până acum au fost 
deja achitate din bugetul local, urmând 
ca, la primirea finanțării, banii să se 
întoarcă în bugetul local, fonduri ce vor 
putea fi folosite pentru alte investiții”, a 
precizat edilul. El a subliniat că nu vor 

fi neglijate nici zonele noi pentru care 
sunt studiate soluții, care să permită 
introducerea acestora în proiectele 
viitoare. Reamintim că proiectul are în 
vedere asfaltarea unui număr de 32 de 
străzi laterale față de drumul județean 
care străbate comuna, a căror lungime 
totală însumează 15 kilometri. Valoarea 
totală a proiectului este de aproximativ 
15 milioane de lei. Criteriul principal 
pentru alegerea străzilor a fost acela 
că se află situate în zone locuite, în care 
există construcții, mai bine zis cartiere 
noi, cu gospodării numeroase. 

Trotuare pentru străzile adiacente Drumului Județean 

Nu în ultimul rând reamintim că proiectul 
privind iluminatul inteligent a fost depus 
pentru finanțare la Agenția Fondului 
de Mediu, imediat după semnarea 
contractului. Proiectul a fost lansat, la 
inițiativa primarului Gheorghe Covrigea. 
Noul sistem presupune montarea a 
700 de corpuri de iluminat cu lămpi pe 
tehnologie LED. ”Pentru că odată cu 
extinderea rețelei de iluminat public pe 
Strada Bistriței am primit multe întrebări 
referitoare la posibilitatea de extindere 
până în Bulevardul 1 Mai, aș vrea să 
vă informez că da, aceasta se va face 
până la DJ. Stâlpii montați, precum și 
lămpile, sunt cei pe care am reușit să 
îi recuperăm din rețeaua veche, de 

pe Bulevardul 1 Mai”, a spus primarul. 
Astfel, 20 de stâlpi din rețeaua veche 
care trebuiau dați jos, inclusiv lămpile și 
stâlpii, au fost folosiți pentru o extindere 
pe străzile Bistrița și Codrului.

Iluminat inteligent în comună


